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    Protokół Nr 4/24 

 

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, które odbyło się 22 sierpnia 2024 r. w sali 102 

w Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach, al. IX Wieków Kielc 3. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:00 i trwały do godz. 11:45. 

 

Obrady prowadził Marcin Piętak, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą. 

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście.  

 

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu.  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Komisji Marcin Piętak otworzył posiedzenie, stwierdził, że jest wymagane kworum, 

zatem obrady są prawomocne. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi 

wojewódzkiej przejętego odcinka starodroża drogi krajowej Nr 9 tj. ul. Sandomierska 

na odcinku od Ronda Republiki Ostrowieckiej do ul. Zygmuntówki wraz z odcinkiem 

ul. Opatowskiej od skrzyżowania ul. Sandomierskiej i Zygmuntówki do obwodnicy 

Ostrowca Świętokrzyskiego w ciągu nowego przebiegu drogi krajowej Nr 9 

(kilometraż starodroża DK 9 od km 69+800 do 72+359). 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Świętokrzyskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Kielcach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży nieruchomości 

położonej  we Włoszczowie przy ul. Młynarskiej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży nieruchomości 

położonej  w obrębie Brzeście, gmina Pińczów. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży nieruchomości 

położonych w Sandomierzu, zajętych pod drogę wojewódzką Nr 777. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze  

darowizny, na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Nowa Słupia, zajętych pod drogi wojewódzkie Nr 753 i Nr 751. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze 

przetargu, nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, 

położonej we Włoszczowie, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie 

0007, jako działka nr 3994/6 o pow. 0,0679 ha. 
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9. Informacja dot. realizacji projektu pn. „Informatyzacja Placówek Medycznych 

Województwa Świętokrzyskiego - II”, współfinansowanego w ramach programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027.  

10. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2023 roku. 

11. Sprawy różne.  

12. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Przewodniczący Komisji Marcin Piętak zaproponował, aby w pierwszej kolejności Komisja 

zrealizowała punkt 9 pn. Informacja dot. realizacji projektu pn. „Informatyzacja Placówek 

Medycznych Województwa Świętokrzyskiego - II”, współfinansowanego w ramach programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027. Wyjaśnił, że dyrektor 

Departamentu IT, Pan Sławomir Leśniewski ma później zaplanowane inne ważne obowiązki 

zawodowe. 

 

Nie zgłoszono sprzeciwu.  

 

Ad 9.  

 

Informację dot. realizacji projektu pn. „Informatyzacja Placówek Medycznych Województwa 

Świętokrzyskiego - II”, współfinansowanego w ramach programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027 przedstawił Sławomir Leśniewski, dyrektor 

Departamentu IT. 

  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała poprosił o informację, czy projektem objęta 

jest kolumna transportu sanitarnego w Staszowie. Ponadto chciał wiedzieć od czego 

uzależnione są wartości projektów w poszczególnych jednostkach ochrony zdrowia oraz 

w jaki sposób odbywa się finansowanie.  

 

Dyrektor Sławomir Leśniewski wyjaśnił, że do projektu zostały zakwalifikowane szpital 

w Staszowie oraz Świętokrzyskie Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 

Sanitarnego, natomiast ,kolumna w Staszowie nie jest nim objęta, ponieważ nie jest częścią 

ŚCRMiTS. Ponadto poinformował, że szpitale zgłaszały potrzeby w zakresie realizacji 

projektu, jednakże ministerstwo precyzyjnie określiło warunki i w wyniku negocjacji 

z Komisją Europejską została określona kwota. Na tę chwilę koszt całkowity projektu to 128 

mln zł. Jest on finansowany w 85% z funduszy europejskich, reszta to wkład własny. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski dopytywał o sposób przeprowadzania 

przetargów w ramach realizacji projektów.  

 

Dyrektor Sławomir Leśniewski wyjaśnił, że koncepcja projektu była przygotowana przez 

projektanta wyłonionego w postępowaniu, natomiast szczegółowy zakres działań jest 

tworzony we własnym zakresie w Urzędzie Marszałkowskim. Poinformował, że będzie też 

powołany inżynier projektu, który będzie m.in. wspomagał jednostki w przygotowaniu 

postępowań. Jednocześnie dodał, że placówki będą mogły same prowadzić postępowania, 

przy wsparciu inżyniera albo wspólnie. 

 

Komisja przyjęła ww. informację do wiadomości. 
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Ad 2.  

 

Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej przejętego odcinka 

starodroża drogi krajowej Nr 9 tj. ul. Sandomierska na odcinku od Ronda Republiki 

Ostrowieckiej do ul. Zygmuntówki wraz z odcinkiem ul. Opatowskiej od skrzyżowania ul. 

Sandomierskiej i Zygmuntówki do obwodnicy Ostrowca Świętokrzyskiego w ciągu nowego 

przebiegu drogi krajowej Nr 9 (kilometraż starodroża DK 9 od km 69+800 do 72+359) 

przedstawiła Anna Grzela, dyrektor Departamentu Transportu, Komunikacji 

i Infrastruktury.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 6. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej przejętego odcinka starodroża drogi krajowej Nr 9 

tj. ul. Sandomierska na odcinku od Ronda Republiki Ostrowieckiej do ul. Zygmuntówki wraz 

z odcinkiem ul. Opatowskiej od skrzyżowania ul. Sandomierskiej i Zygmuntówki do 

obwodnicy Ostrowca Świętokrzyskiego w ciągu nowego przebiegu drogi krajowej Nr 9 

(kilometraż starodroża DK 9 od km 69+800 do 72+359). Opinia nr 5/24 stanowi załącznik nr 

5 do protokołu. 

 

Ad 3.  

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Kielcach przedstawiła Anna Grzela, dyrektor Departamentu Transportu, Komunikacji 

i Infrastruktury.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 6. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Jan Maćkowiak zwrócił uwagę na zapis w statucie, że obowiązki dyrektora 

wykonuje wskazany zastępca, chciał wiedzieć kto wskazuje zastępcę wykonującego 

obowiązki. 

 

Dyrektor Anna Grzela poinformowała, że zastępcę wykonującego obowiązku wskazuje 

dyrektor jednostki.  

 

Radny Jerzy Materek uznał, ze w zakresie obowiązków osoby która pełni kierownicze 

stanowisko na stałe powinien być wprowadzony zapis mówiący o tym, że w przypadku 

nieobecności dyrektora ta osoba pełni jego obowiązki. 

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach. Opinia nr 6/24 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad 4 - 8.  

 

Rafał Kosiński, dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekty uchwał w sprawach: 

− wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze 

umowy sprzedaży nieruchomości położonej  we Włoszczowie przy ul. Młynarskiej, 

− wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze 

umowy sprzedaży nieruchomości położonej  w obrębie Brzeście, gmina Pińczów, 

− wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze 

umowy sprzedaży nieruchomości położonych w Sandomierzu, zajętych pod drogę 

wojewódzką Nr 777, 

− wyrażenia zgody na nabycie, w drodze  darowizny, na rzecz Województwa 

Świętokrzyskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowa Słupia, zajętych 

pod drogi wojewódzkie Nr 753 i Nr 751, 

− wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości stanowiącej własność 

Województwa Świętokrzyskiego, położonej we Włoszczowie, oznaczonej w ewidencji 

gruntów i budynków, w obrębie 0007, jako działka nr 3994/6 o pow. 0,0679 ha. 

 

Projekty uchwał stanowią załączniki do akt 6. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

Dyskusji nie było.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy 

sprzedaży nieruchomości położonej we Włoszczowie przy ul. Młynarskiej. Opinia nr 7/24 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy 

sprzedaży nieruchomości położonej w obrębie Brzeście, gmina Pińczów. Opinia nr 8/24 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy 

sprzedaży nieruchomości położonych w Sandomierzu, zajętych pod drogę wojewódzką 

Nr 777. Opinia nr 9/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie, w drodze  darowizny, na rzecz Województwa Świętokrzyskiego 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowa Słupia, zajętych pod drogi wojewódzkie 

Nr 753 i Nr 751.Opinia nr 10/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości stanowiącej własność 

Województwa Świętokrzyskiego, położonej we Włoszczowie, oznaczonej w ewidencji 

gruntów i budynków, w obrębie 0007, jako działka nr 3994/6 o pow. 0,0679 ha. Opinia 

nr 11/24 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Andrzej Pruś, Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego podziękował członkom 

Komisji za pozytywne zaopiniowanie przedmiotowych projektów uchwał. Zaznaczył, 
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że w przyszłości Sejmik będzie spotykał się z takimi tematami, z uwagi na konieczność 

uporządkowania kwestii nieruchomości, zwłaszcza związanych z drogami wojewódzkimi.  

 

 

Ad 10.  

 

Informację o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2023 roku przedstawił Tomasz Janusz, 

dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego. 

 

Informacja stanowi załącznik do akt 6. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała dopytywał o finansowanie inwestycji 

wpisanych do kontraktu terytorialnego.  

 

Dyrektor Tomasz Janusz wyjaśnił, że kontrakty terytorialne zakładały, że wpisane do nich 

inwestycje miały być traktowane priorytetowo przez wszystkich uczestników procesów 

rozwojowych w Polsce. Ich finansowanie odbywało się z różnych źródeł. Jeżeli dana 

inwestycja realizowana była np. z RPO to odbywało się to na zasadach przynależnych temu 

programowi.  

 

Komisja przyjęła ww. informację do wiadomości.  

 

 

Ad 11.  

 

W sprawach różnych.  

 

Radny Jerzy Materek zgłosił wniosek do Zarządu Województwa o podjęcie działań 

mających na celu zorganizowanie 140. Rocznicy oddania Drogi Żelaznej Iwanogrodzko-

Dąbrowskiej, łączącej Dęblin z Dąbrową Górniczą, przebiegającej przez Staropolski Okręg 

Przemysłowy. Podkreślił, że ta droga była strategicznie ważna dla rozwoju województwa 

świętokrzyskiego, gdyż była niezbędna, żeby do hut między Końskimi, a Ostrowcem można 

było dowozić koks i rudę żelaza. Dzięki tej drodze możliwy był rozwój takich miast jak 

Kielce, Skarżysko, Stąporków, Końskie, Suchedniów, Ostrowiec, czy Starachowice. Ocenił, 

że ta rocznica może być wykorzystana jako promocja regionu oraz może pomóc w zabieganiu 

o dodatkowe środki na rozwój linii kolejowych i wprowadzeniu szybkich połączeń 

z Warszawą, Krakowem, Łodzią, czy Rzeszowem. Za zasadne uznał podjęcie starań, aby do 

obchodów włączyć również władze województw Mazowieckiego, Lubelskiego i Śląskiego. 

Zgłosił również pomysł organizacji przejazdu pociągu historycznego, tak jak to się odbywa 

w województwie dolnośląskim oraz poznańskim, gdzie pociągi ciągnione przez parowozy 

stanowią bardzo dużą atrakcję. Dodał, że obchodom tym powinny towarzyszyć spotkania 

w poszczególnych miastach, wystawy związane z historią tej linii, również wystawa 

w Sejmie. Ponadto, zwrócił uwagę, że byłby to aspekt bardzo wzmacniający atrakcje 

województwa, zwłaszcza na północy województwa. 

 

Przewodniczący Komisji Marcin Piętak pozytywnie ocenił pomysł Radnego Jerzego 

Materka. Zwrócił uwagę, że najlepiej wniosek ten złożyć do Zarządu Województwa w formie 

interpelacji. Jednocześnie przypomniał, że z uwagi na to, że północ województwa 
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świętokrzyskiego cechuje się szlakiem techniki przemysłowej kiedyś była koncepcja 

powstania ścieżki rowerowej, podkreślającej Staropolski Okręg Przemysłowy. Zwrócił 

uwagę, że na Dolnym Śląsku została wykonana ścieżka żelaznym szlakiem rowerowym 

po kolejce wąskotorowej, co stanowi niesamowity walor promocyjny.  

 

Radny Jerzy Materek  podkreślił, że jako członek zarządu powiatu starachowickiego 

zorganizował kilka spotkań poświęconych opracowaniu systemu ścieżek rowerowych 

na północy województwa wzdłuż rzeki Kamiennej. Zarząd Dróg Powiatowych 

w Starachowicach zadeklarował gotowość koordynacji wszystkich działań związanych 

z uzgodnieniem pomiędzy powiatami i gminami na północy Regionu od tego czasu nic się nie 

wydarzyło. Wyraził ubolewanie, że czas ucieka a niewiele się projektuje w tym zakresie. 

Zauważył, że na północy Województwa jest bardzo dużo atrakcji, do których turyści mogą 

i powinni być sprowadzani. Zgłosił postulat, aby strategiczne drogi rowerowe na terenie 

województwa świętokrzyskiego były przekazane do realizacji Świętokrzyskiemu Zarządowi 

Dróg Wojewódzkich, który będzie w stanie w sposób jednorodny zaprojektować odcinki 

w poszczególnych gminach. Za wzór projektowania i przeprowadzania tego typu inwestycji 

podał województwa zachodniopomorskie i małopolskie.  

 

Przewodniczący Komisji Marcin Piętak uznał, że z pewnością Komisja będzie wracać 

do tematu ścieżek rowerowych.  

 

Ad 12.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Marcin Piętak zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

 

 Przewodniczący Komisji  

 

 

          Marcin Piętak 

  Protokół sporządził: Michał Wójcik 


